

CURRICULUM VITAE

Personal Information:	
Name :	Saeed Habibullah Shafi
Date and Place of Birth:	: 27/ 7/1968 Doha – Qatar
Address:	Al- Aqrabia Beside Rashid Mall- Al Khobar , Saudi Arabia
Mobile:	+966-598590146
E-mail :	sshefie@hotmail.com , sshefie@yhoo.com
Marital Status:	Married with four children
Nationality:	Pakistani

Education :	
King Abdul Aziz University, Jeddah , Saudi Arabia	1990-1995
B.Sc. in Biochemistry with an accumulative (GPA: 4.02/5.00) Excellent	

Professional Experience :	
1- Gulf Consult Al-Khobar, Saudi Arabia	
Supervisor and Quality Manager for Chemical and environmental Lab, GC-MS Specialist and Radiation Safety Officer holds a degree from the King Abdullah City for Atomic and Renewable Energy - National Center for Radiation Protection in KSA.	Jan 2010 - Present
<ul style="list-style-type: none"> • Determination volatile compound, semi volatile compound, chlorinated hydrocarbon, PAH in water and Soil by (Clarus 500 Gas Chromatograph with Mass Spectrometer) GC-MS according to EPA method. 	
<ul style="list-style-type: none"> • Determination of element and heavy metal in water and soil by ICP-OES according to EPA method. 	
<ul style="list-style-type: none"> • Tests BOD ,COD,TOC,TKN,TDS,TSS, Alkalinity, Hardness, Ammonia, Nitrate, Nitrite, Bicarbonate, Carbonate, Cyanide, Chloride, Fluoride, Sulfate, Sulfide, Oil&Grease, Total Coli forms, Escherichia Coli in Water and wastewater by reference Standard Methods for the Examination of Water and wastewater. 	
<ul style="list-style-type: none"> • Supervision for sampling water sample from monitoring wells in Saudi Kayan Petrochemical Company by Low Flow Sampling Method. 	
<ul style="list-style-type: none"> • Analysis of water sample from monitoring wells of Saudi Kayan Petrochemical Company according to Table 3C (Water Quality Standards for Direct Discharge to Coastal waters) of Royal Commission Environmental Regulation. 	

2- The Eastern Region Municipality - Central Laboratory of the Food and Environmental Studies, Dammam, Saudi Arabia.	Jan2009 – Dec2009
Senior Chemist – Food Section	
<ul style="list-style-type: none"> Detection of heavy metals in food and water by Perkin Elmer ICP-OES Optima DV7000 and using Multiwave 3000 for samples preparation. 	
<ul style="list-style-type: none"> Determination of additives in energy drinks and soft drinks such as caffeine and aspartame and other by Perkin Elmer Series200 HPLC 	
<ul style="list-style-type: none"> Detection of aflatoxins in cereals and nuts through the ELIZA 	
<ul style="list-style-type: none"> Determination of peroxide and acidity in the cooking oils by the Food Lab 	
<ul style="list-style-type: none"> Determination of percentage of protein and fat and moisture and salts in meat and cheese, butter and cream by the Food Scan 	
<ul style="list-style-type: none"> Determination of percentage of fat, protein, carbohydrates, lactose, sucrose and glucose and fructose and solids and malice acid and citric acid, density, acidity in milk and dairy products and juices, honey by a Milko scan FT120 	
<ul style="list-style-type: none"> Determination of percentage of fat, protein, moisture and ash and starch in the grain through Infratec TM 1241 Grain Analyzer 	
3- Holy Makkah Municipality - General Administration of Environmental Health ,Makkah, Saudi Arabia.	Jan 1996 – Dec 2008
Chemist – Water & Food Section (morning time).	Jan2001- Dec2008
<ul style="list-style-type: none"> Perform All chemical Analysis for drinking water. 	
<ul style="list-style-type: none"> Perform Bacteriological test for water and Food. 	
Food Inspector (evening time).	Jan2001- Dec2008
<ul style="list-style-type: none"> Perform the inspection rounds of all food stores to make sure that they satisfy the requirements of health. 	
Trainer and plants Developed	Jan1998 – Dec2000
<ul style="list-style-type: none"> Training new health inspectors and the preparation of plans and studies, reports and public health programs such as the protection of health and environmental oversight program. 	
Administrative Supervisor	Jan1996 – Dec1998
<ul style="list-style-type: none"> Administrative work, coordination and supervision of field committees to monitor the shops and food trading. 	

4- King Abdul Aziz University, Student Affairs Dean Jeddah, Saudi Arabia	1990-1992
Secretary of the administrative agents of the Office of the Deanship of Student Affairs.	
Training courses (Attended) :	
1-Noor Specialized Hospital , Makkah , Saudi Arabia	Two months
• Training course in medical laboratory analysis	
2- King Abdul Aziz University, Medical Department, Jeddah, Saudi Arabia	Three months
• Training course in medical laboratory analysis	
3- King Abdul Aziz University,Earth science Faculty, Jeddah, Saudi Arabia	Three months
• Course in photography.	
4- King Abdul Aziz University, the Computer Center, Jeddah, Saudi Arabia	
• Computer course in personal computers.	One month
• Computer course in Main Frame computers.	One month
• Computer course in programming language Kleber	One month
Technical Skills :	
• Windows and Office, Photoshop.	
• Maintenance of personal computer devices.	
Language :	
Arabic – English – Urdu	
Interests :	
Physical exercise – Swimming	
References :	
• Dr Safi Mujeld Ex manger - Holy Makkah Municipality Mobile: 0505504939	

السيرة الذاتية

المعلومات الشخصية :

الاسم :	سعيد حبيب الله محمد شفيق
تاريخ ومكان الميلاد :	27/07/1968 الدوحة - قطر
العنوان :	العقريية بجوار راشد مول - الخبر - السعودية
الـجـوال :	+966-598590146
البريد الالكتروني :	sshefie@hotmail.com , sshefie@yhoo.com
الحالة الاجتماعية :	متزوج ولدي اربعة ابناء
الجنسية :	باكستاني

المؤهـل العـلمي :

1990-1995	جامعة الملك عبد العزيز - جدة - السعودية
	بكالوريوس كيمياء حيوية بمعدل الترمي 4.02 من 5.00 بتقدير ممتاز

الخبرات العملية :

يناير 2010 - حالياً	1 - مكتب الخليج للاستشارات الهندسية - قسم التربة والمياه - الخبر - السعودية
	مشرف ومدير الجودة لمختبر الكيمياء والبيئية - اخصائي غاز كروماتوغرافي الكتلة GC-MS - مسئول الحماية من الاشعاع حاصل على شهادة من مدينة الملك عبدالله للطاقة الذرية والمتجددة
	<ul style="list-style-type: none"> تقدير المركبات المتطايرة والمركبات الشبه المتطايرة و الهيدروكربونات الكلورة والهيدروكربونات الاورماتية العديدة في المياه والتربة باستخدام (Clarus 500 Gas Chromatograph with Mass Spectrometer) جهاز الغاز الكوماتوغرافي الكتلة GC-MS وفقاً لطريقة وكالة حماية البيئة الامريكية . تقدير العناصر العامة وخاصة العناصر الثقيلة في المياه والتربة بجهاز ICP-OES وفقاً لطريقة وكالة حماية البيئة الامريكية . عمل تحاليل الاكسجين الحيوي الممتص BOD والاكسجين الكيمائي المستهلك COD وتقدير الكربون العضوي الكلي وتقدير النيتروجين بطريقة الكلداهل و تقدير المواد الصلبة والعالقة والقلوية و العسر الكلي وامونيا ونترات و نيتريت و كربونات وبيكربونات وسيانيد وكلوريد و فلوريد وكبريتات وكبريتيد والزيت والشحوم في عينات المياه والمياه الصرف بالاضافة للاختبارات البكتيرية للمياه مثل كوليفورم ويشريشيا كولاي حسب المواصفات القياسية الامريكية لتحليل المياه والمياه الصرف . إشراف على جمع عينات المياه من الابار المراقبة المياه الجوفية لشركة سعودي كيان لتبروكيموايات باستخدام Low Flow Sampling Method. تحليل عينات ابار المياه الجوفية لشركة سعودي كيان حسب المواصفات القياسية المطلوبة من قبل الهيئة الملكية بالجيبيل والينبع .

يناير 2009 – ديسمبر 2009	2- أمانة المنطقة الشرقية – مختبر المركزي للأغذية والدراسات البيئية – الدمام – السعودية
	كيمائي – تحليل ومراقبة جودة المواد الغذائية
	<ul style="list-style-type: none"> كشف العناصر الثقيلة في الاغذية والمياه عن طريق جهاز Perkin Elmer ICP-OES Optima 7000 DV باستخدام عملية الهضم العينات عن طريق جهاز Multiwave 3000. تقدير المضافات في المشروبات الطاقة والمشروبات الغازية مثل الكافيين والاسبارتيم وغيرها بواسطة جهاز Perkin Elmer Series 200 HPLC . كشف الافلاتوكسين في الحبوب والمكسرات عن طريق جهاز ELIZA. تقدير نسبة بيروكسيد والحموضة في الزيوت الطبخ عن طريق جهاز Food Lab . تقدير نسبة البروتين والدهون و الرطوبة والاملاح في اللحوم والاجبان والزبدة والقشدة عن طريق جهاز Food Scan . تقدير نسبة الدهون والبروتين والكربوهيدرات واللاكتوز والسكروز والجلوكوز والفركتوز والمواد الصلبة وحمض الماليك وحمض ستريك والكثافة والحموضة في الحليب والألبان و العصيرات والعسل بواسطة جهاز Milko scan FT120 . تقدير نسبة الدهون والبروتين والرطوبة والنشاء والرماد في الحبوب عن طريق جهاز Infratec TM 1241 Grain Analyzer .
يناير 1996 – ديسمبر 2008	3- أمانة العاصمة المقدسة – الإدارة العامة لصحة البيئة – مكة المكرمة – السعودية
يناير 2001 – ديسمبر 2008	كيمائي – تحليل المياه و المواد الغذائية (الفترة الصباحية)
	<ul style="list-style-type: none"> قيام بجميع اختبارات الكيمائية للمياه الشرب لتأكد من صلاحيتها . قيام باختبارات البكتريولوجية لعينات المياه و المواد الغذائية لتأكد من صلاحيتها .
يناير 2001 – ديسمبر 2008	مراقب صحي – للمحلات الغذائية (الفترة المسائية)
	<ul style="list-style-type: none"> قيام بجولات ميدانية على محلات بيع وتداول الأغذية و التأكد من إستيفاء الإشتراطات الصحية بها .
يناير 1998 – ديسمبر 2000	مدرب المراقبين الصحيين
	<ul style="list-style-type: none"> تدريب وتأهيل المراقبين الصحيين الجدد للعمل في مجال الرقابة الصحية على محلات المواد الغذائية و إعداد خطط ودارسات وتقارير وبرامج المتعلقة بالصحة العامة مثل برنامج الرقابة الصحية وبرنامج الرقابة البيئي .
يناير 1996 – ديسمبر 1998	مشرف ومنسق اللجان الميدانية
	<ul style="list-style-type: none"> التنسيق والإشراف على اللجان الميدانية لمراقبة محلات بيع وتداول الأغذية بالإضافة القيام بالأعمال الإدارية لقسم المواد الغذائية بالإدارة العامة لصحة البيئة .
يناير 1990 – ديسمبر 1992	4- جامعة الملك عبد العزيز – عمادة شؤون الطلاب – جدة – السعودية
	سكرتارية
	<ul style="list-style-type: none"> قيام بالاعمال الادارية خاصة بمكتب الوكلاء لعمادة شؤون الطلاب

الدورات التدريبية :

1- مستشفى النور التخصصي - مكة المكرمة - السعودية

- دورة تدريبية في مختبر المركزي لتحاليل الطبية لمدة شهرين .

2- جامعة الملك عبد العزيز - الادارة الطبية - جدة - السعودية

- دورة تدريبية في مختبر تحاليل الطبية لمدة ثلاثة شهور .

3- جامعة الملك عبد العزيز - كلية علوم الارض - جدة - السعودية

- دورة دراسية في التصوير الفوتوغرافي لمدة ثلاثة شهور .

4- جامعة الملك عبد العزيز - مركز الحاسب الآلي - جدة - السعودية

- دورة في مقدمة الحاسبات الشخصية لمدة شهر .

- دورة في مقدمة الحاسبات الآلية لمدة شهر .

- دورة في لغة البرمجة كليببر لمدة شهر .

المهارات الفنية :

- خبرة بالممارسة على استخدام ويندوز وفوتوشوب وأنترنيت واوتلوك ووأفيس .
- خبرة بالممارسة في صيانة الأجهزة الحاسبات الشخصية .

اللغات :

- العربية - الانجليزية - الاردو

الإهتمامات :

- السباحة - التمرينات الرياضية - غير مدخن

المراجع :

- د صافي عبد الله مجلد مدير عام صحة البيئة السابق جوال : 0505504939